



## **ACTA DE LA REUNIÓ DE L'AAC**

Número: 07/2019

Data: 30 de setembre de 2019

Hora d'inici: 16:45

Hora de finalització: 19:46

Lloc: Edifici de la seu de l'AAC (c/ Rocafort, 242 bis, 1r pis) a Barcelona

### **Assistents:**

Joan Soler, president

Dolors Visa, vicepresidenta

Montserrat Clavell, secretària

Marta Munuera, tesorera

Mercè Aymerich, vocal de Relacions Institucionals

Vicenç Conde, vocal d'Estatut Professional

Jaume Munuera, vocal de Treball

Elisenda Cristià, vocal de Publicacions

Pilar Campos, vocal de Comunicació

Erola Simon, vocal de Difusió

Carla Meinhardt, vocal d'Empresa i Innovació

Vicenç Ruiz, vocal de Recerca

Maria Funés, personal administratiu de l'AAC

S'excusen:

Francesc Giménez, vocal de Formació

Núria Batllem, vocal d'Atenció a l'Associat

## **1. Aprovació de l'acta anterior**

Aprovació de l'acta 06/2019.

## **2. Estat de comptes**

### **Pressupost 2019**

La Sra. Marta Munuera explica l'estat dels comptes a dia 30 de setembre de 2019:



- Despeses executades: 208.685,80 € de 262.300 €.
- Ingressos rebuts: 146.018,04 € de 262.300 €.

La Sra. Marta Munuera explica que no ha variat gaire respecte a l'anterior reunió.

Explica que el nivell de la despesa va segons el previst. Amb el que queda d'any, queden poques despeses per efectuar, bàsicament la campanya de socis. Queda també pendent les despeses de la web de les quals encara no han arribat les factures.

A nivell d'ingressos, falta cobrar totes les subvencions, l'últim fraccionament de les quotes i uns quants cursos.

De moment no s'ha optat per fer el traspàs entre comptes bancaris, però encara tenim la possibilitat de fer-ho. De moment no el farem.

També explica que hi ha hagut un canvi en el lloguer. S'ha signat un nou contracte per 5 anys i hi ha un increment de 30-40 euros al mes, tot i que ja estava contemplat en els pressupostos. Amb aquest nou contracte, s'ha hagut de pagar una fiança de dos mesos.

Ara a finals d'any s'acaba el renting de la fotocopiadora. Es decideix que es fa una renovació anual del renting, ja que la Sra. Funés en fa ús, i que de moment ens quedem amb la mateixa màquina.

### 3. Situació de la campanya de socis

La Sr. Jordi Corella, de adn Studio, ens presenta la campanya.

Hi ha dues parts diferenciades.

Primera part:

El Sr. Corella explica que només hi ha 700 arxivers no associats i que això fa que la campanya sigui complicada. Aquesta primera part es farà amb una campanya de MGM (member get member): el soci actual té premi per aconseguir un nou soci. La campanya comença amb un mail als associats perquè convidin socis. Falta acabar de decidir els premis (descomptes). Es faria servir el hastag #SalvaUnArxiver. La Sra. Pilar Campos comenta que amb aquesta imatge (salvavides i vaixell) pot ferir sensibilitats. Però no es considera que pugui arribar a ser rellevant. Es demana al Sr. Corella feminitzar una mica les imatges per temes d'igualtat. El Sr. Corella enviarà a la Junta un pdf amb aquests canvis aplicats i perquè s'hi facin els comentaris pertinents.



Segona part:

El Sr. Corella ens explica que la segona part de la campanya és la que va destinada a altres perfils professionals.

El Sr. Corella proposa fer primer un target i després l'altre. Es tracta d'oferir cursos de formació atractius per a aquests altres perfils i aprofitar per fer-los socis quan s'hi inscriguin. En el debat, s'estableix que cal explicar clarament què comporta i explicitar més que els que s'inscriuen tenen els avantatges de ser socis durant l'any en curs.

S'estableix que el començament de la campanya serà el dilluns 4 de novembre.

El Sr. Vicenç Ruiz pregunta com es fa arribar la informació als nous perfils professionals. La idea és fer-la arribar a través de xarxes socials

La Sra. Erola Simon pregunta com posarem la campanya al web. Es decideix que es passarà a Reactiva perquè ho activin ells al web. Es demanarà al Sr. Corella els requeriments tècnics de la campanya per passar-los a Reactiva i que facin previsió. La Sra. Erola Simon diu que cal tenir en compte els temps de resposta de l'empresa.

La Sra. Erola Simon també pregunta si tindrem els cursos programats al novembre. S'acorda que es prioritzarà els cursos del primer semestre per poder-los oferir.

El Sr. Corella diu que la primera part de la campanya (MGM) es pot posar en marxa abans que la segona. S'acorda que s'intentarà tenir-ho tot revisat per aquest divendres 4 d'octubre i així poder treure la campanya cap a la setmana del 21 d'octubre. La segona part de la campanya, es posaria en marxa quinze dies més tard, el 4 de novembre.

El Sr. Joan Soler diu que potser podríem promoure els socis institucionals, aprofitant el conveni amb els secretaris. Quedem que ho plantejarem de cara a properes reunions.

#### **4. Impuls de Treball i Estatus**

El Sr. Jaume Munuera presenta el model de temari específic de tècnic/a superior en arxivística i gestió documental. Tot i això explica que s'estan negociant bases per a noves places en els ajuntaments. Es tracta d'un temari general, adaptable. Cal que es miri la introducció i donar-hi el vistiplau. S'acorda que s'aprovarà a la següent junta.

De moment, es publicarà aquest temari (abans de Nadal), amb la previsió per al 2020 de publicar les fitxes associades a cada tema (a l'apartat privat de l'associat). De cara



al 2021, es podria fer una formació per a oposicions. Així doncs, s'acorda també habilitar part del pressupost de l'any vinent per redactar les fitxes.

El Sr. Jaume Munuera també exposa que hi ha ofertes d'ocupació que arriben a l'Associació per a ser publicades que no diuen quina retribució tindrà la feina, tot i que se'ls demana. Acordem que a partir d'ara, si no ens diuen la retribució no enviarem l'oferta al servei d'alerta, tot i que els cal donar-los l'oportunitat d'explicar-se i s'ha de poder analitzar cas per cas.

## 5. Jornada d'Estudi i de Debat

El Sr. Vicenç Ruiz explica que s'ha pensat reformular l'activitat, per fer una jornada en la qual al matí hi hagi una ponència magistral de gent destacada (com per exemple amb Manuel Castells i David Fricker, president de l'ICA) i a la tarda una sessió participativa amb ordinadors propis dels assistents en la qual es treballi amb datasets dels arxius. També es podria fer un debat, en el qual dues persones amb visions diferents creïn un debat sobre un tema de l'actualitat arxivística.

Falta acabar de definir la temàtica i l'eix conductor.

Davant les preguntes de la Junta, el Sr. Vicenç Ruiz aclareix que la sessió de la tarda seria tipus *Hackathon*: a partir d'un portal propi de l'associació (portal-repositori) hi hauria datasets, en els quals caldria treballar i presentar els diferents resultats; es proposaria un repte i la gent treballaria per donar-hi resposta. Hi podria haver una sessió professional i una sessió iniciàtica.

La Sra. Montserrat Clavell i la Sra. Erola Simón comenten que cal veure quin és l'objectiu i adaptar el llenguatge.

S'estableix la jornada per al 3 de juny de 2020.

El Sr. Joan Soler creu que cal provar-ho, ja que és una cosa diferent de les que hem fet fins ara, i cal veure si funciona.

S'acorda que el Sr. Vicenç Ruiz ens farà una proposta a la propera junta.

El Sr. Vicenç Ruiz explica també que s'ha emparaulat un dossier amb el diari Ara, sobre el patrimoni documental a les xarxes socials. El títol del dossier serà "Memòria social, nou patrimoni documental". A part de la part patrimonial, es fomentarà també la



part més cívica. Està previst que la publicació surti cap a finals d'octubre-novembre i serà gratuïta.

El Sr. Vicenç Ruiz explica que el dia 15 octubre es farà una taula rodona sobre les xarxes de comunitats de memòria. Se li ha proposat que en sigui el moderador, i s'acorda que hi anirà com a Vocal de Recerca de l'AAC.

El Sr. Vicenç Ruiz explica que també el 15 d'octubre ell i el Sr. Francesc Giménez aniran a parlar amb el director general de Participació Ciutadana de la Generalitat de Catalunya, el Sr. Ismael Peña-López, perquè l'arxiu de Sant Cugat integri la plataforma Decidim amb l'arxiu i estudiar com es preserven els processos participatius. La Sra. Carla Meinhardt pregunta quin paper hi té l'associació. El Sr. Ruiz respon que explora possibles col·laboracions.

## 6. Clúster d'empreses

La Sra. Carla Meinhardt explica que s'està plantejant com donar més serveis a les empreses, ja que era un punt del programa electoral. Hi ha hagut algunes demandes de socis per tal que donéssim un impuls i que s'associessin empreses (clústers).

La proposta de la Sra. Meinhardt és crear un clúster d'empreses de la gestió documental i l'arxivística amb l'AAC com a líder d'aquest clúster (no només en visió final, sinó també en la participació). Aquest clúster serveix a cada empresa però es un instrument estratègic per a totes les empreses a nivell col·laboratiu.

Cal explorar si hi hauria interès, a més a més de les demandes que ja hi ha hagut d'alguna empresa particular.

A nivell espanyol només hi ha el clúster Fesabid, en el qual empreses sòcies nostres participen.

La Sra. Carla Meinhardt considera que cal crear un grup de treball entre personal de l'AAC i personal de les empreses que han mostrat interès.

El Sr. Joan Soler explica que aquesta idea ve d'obrir la via del soci empresa. Hi ha empreses que tenen interès d'estar al cas del món dels arxivers, i més amb els àmbits de govern obert.



El Sr. Soler també explica que hi ha l'experiència Fesabid, que han muntat un clúster amb diferents empreses. La finalitat del clúster és detectar problemes i demandes del sector i es posar-se d'acord per trobar solucions que serveixin a totes les empreses.

El Sr. Soler diu que no hi ha un sector empresarial darrera de l'arxivística, així com sí en d'altres sectors. En l'àmbit més patrimonial sí que n'hi ha, però no en la part més tecnològica.

El Sr. Vicenç Ruiz comenta que sembla que va dirigit a empreses petites i mitjanes, i que llavors què passa amb les grans. El Sr. Soler creu que val la pena provar-ho i si creix, ja veurem com ho vehiculem.

El Sr. Soler diu que l'objectiu que pot tenir la creació d'aquest clúster per a l'AAC és la dinamització del sector laboral. I la Sra. Meinhardt hi afegeix que aporta innovació i visibilitat.

S'acorda que la vocal d'Empresa, la Sra. Carla Meinhardt, i els Srs. Joan Soler i Dolors Visa estudiaran la possibilitat del clúster.

## 7. Estat de les vocalies

### Publicacions

La Sra. Elisenda Cristià ha parlat amb Reactiva per fer els canvis pertinents a la DaDa i han d'acabar de parlar de com es portaran a terme

Hi ha hagut una baixada en la lectura dels articles a l'estiu, però s'atribueix a quelcom normal per l'època de l'any.

La Sra. Cristià explica que els del Racó s'han posat en contacte amb ella perquè han perdut els pdfs. Preguntarà a l'anterior vocal de publicacions si els conserva.

Pel que fa a la revista Lligall, han parlat amb una empresa que es diu OVNI per veure si podrien maquetar i dissenyar la revista. Han demanat pressupost i és més barat que Reactiva. S'acorda que s'estudiarà la proposta estètica i econòmica.

La Sra. Cristià proposa posar 1 o 2 articles de l'últim Lligall en obert per promoure'l, cosa que s'aprova.

També s'aprova la proposta de crear un perfil de twitter de la revista Lligall, on es difondran articles tan nous com antics, i que gestionarà algú del consell de direcció del Lligall.



També s'informa que hem rebut algunes peticions de difusió d'activitats a les quals s'ha respost negativament (ja que així es va acordar per la Junta), però que se'ls ha proposat fer-ne articles per a la DaDa.

### **Difusió**

La Sra. Erola Simon informa que s'està treballant amb Reactiva per a la Guia de marca manual d'estil.

Pel que fa a la relació entre el web de l'AAC i el de la DaDa, s'informa que els dos últims articles de la DaDa apareixeran al web de l'AAC per tenir vinculats els dos espais web.

La Sra. Simon també informa que l'espai sobre el Congrés de Sant Feliu s'ha d'acabar de muntar, i que el Canal empresa està en espera degut a la resta de novetats.

Es debat sobre si el projecte de "Què puc fer als arxius" ha de continuar, ja que no s'ha pogut traspasar la informació.

La Sra. Simon també informa que les urls trencades ja s'han arreglat.

## **8. Precs i preguntes**

No hi ha precs i preguntes.

### **Moviments de socis**

**Altes: 12**

**Baixes: 4**

**Canvi de condició: 0**

A les 19:46 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

--	--



**Montserrat Clavell i Pons**  
La secretària

**Joan Soler Jiménez**  
El president